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معاون میراث فرهنگی کشور در بازدید از غرفه 
»شهروند« در نمایشگاه مطبوعات: 

کاش بعد از این میراث فرهنگی بیشتر 
دیده شود

   با گزارش ها و تحلیل ها، راهبردها را به رئیس 
جدید نشان می دهیم

مهتاب جودکی| معاون میراث فرهنگی کشور در 
روزهایی که سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و 
گردشــگری تحولات تازه ای را از ســر می گذراند، در 
نمایشگاه مطبوعات میهمان غرفه »شهروند« شد؛ از 
امیدش برای توجه بیشتر به میراث فرهنگی گفت و 
با توجه به تغییر رئیس سازمان میراث فرهنگی گفت 
که برای فعال شدن این بخش، معاونت میراث فرهنگی 
به رئیس جدیــد کمک خواهد کرد. محمدحســن 
طالبیان ظهر دیروز در بیســت ودومین نمایشــگاه 
مطبوعات و خبرگزاری ها، علاوه بر صحبت از اوضاع 
سازمان متبوعش پس از نشســتن زهرا احمدی پور، 
بر کرسی ریاست سازمان میراث فرهنگی، به سوالات 
»شهروند« درباره آخرین وضع ثبت جهانی شهر یزد 
هم پاسخ داد. او درباره این که در زمان ریاست مسعود 
سلطانی فر، تمرکز صرف بر گردشگری باعث فراموشی 
بخش میراث فرهنگی شده است، گفت: »من امیدوارم 
با تحولات ســازمان، این بار میــراث فرهنگی که از 
بخش های مهم این سازمان است، فعال شود و صیانت 
از میراث بیش از گذشته مورد توجه قرار بگیرد.« معاون 
میراث فرهنگی در پاسخ به این سوال که رئیس جدید 
این ســازمان که دکترای جغرافیای سیاســی دارد و 
سابقه ای در حوزه های میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشگری ندارد، چگونه خواهد توانست این بخش 
را فعال کند، چنین توضیــح داد: »تمام تلاش ما این 
است که به رئیس جدید گزارشی از فعالیت های مان 
بدهیم، تحلیل مان از اوضاع کنونــی را در اختیارش 
بگذاریم و فعالیت هایی که تاکنون انجام شده را تشریح 
کنیم. علاوه بر این توقعات دوستداران میراث فرهنگی، 
فرهیختگان اصحاب رسانه و دیگر افراد را برای ایشان 
تحلیل خواهیم کرد و راهبردهایی که می توان درباره 
آنها تصمیم گیری کرد، توضیح خواهیــم داد. بر این 
اساس، درنهایت انتظارمان این است که توجه به میراث 
فرهنگی بیش از پیش باشد و کاش صیانت از میراث 
فرهنگی بعد از این تحولات بیشتر در نظر گرفته شود.«

همبستگی جمعی برای ثبت جهانی یزد، 
خوشحالم کرد

او همچنیــن دربــاره پرونده ثبت جهانــی یزد به 
»شهروند« گفت: »پرونده یزد را برای ثبت فرستاده ایم 
و فرآیند آن درحال طی شدن است. اما باید بدانیم یزد 
یک شهر است و کار برای یک شهر آسان نیست. البته 
باقی پرونده ها هم همین فرآیند را پشت سر گذاشته اند. 
نخســت این که باید بگویم از این فرآیند جواب مان را 
گرفته ایم. همه دارنــد در این زمینه کمک می کنند، 
ســاماندهی ها انجــام و بافت یــزد از جهت کیفیت 
محیطی جای تمیزی شده است. خیلی خوشحالیم 
که با همکاری جواب این فرآیند گرفته می شود. ثبت 
جهانی در صورتی مهم است که همبستگی مردم هم 
باشد. خود فرآیند ثبت جهانی این قدر مهم نیست که 
همبستگی بین ما و گروه های مختلف ازجمله مدیریت 
شــهری اهمیت داد. با این تجربه تلاش می کنیم که 
این جا الگویی برای شــهرهای دیگر شود.« طالبیان 
در تشریح این که ارزیابان یونسکو در بازدید مهرماه از 
بافت تاریخی یزد با چه مسائلی روبه رو شده اند، گفت: 
»ارزیابان آمده و رفته اند. یک سری سوال فرستاده اند، 
جواب ها تکمیل شــده و تا آخر امشــب )دوشنبه( 
فرستاده می شود. 26 نوامبر امســال )برابر با 5 آذر(، 
نخســتین پنل میراث جهانی ایکوموس برای دفاع 
از پرونده در مقر ایکومــوس در پاریس برگزار خواهد 
شد. از  سال گذشته دستورالعمل جهانی عوض شده 
و حتما گفت وگویی بین کشور ها شکل خواهدگرفت. 
برای همین گروه های متخصص از ایران هم در جلسه 
حضور دارند و به سوالات پاسخ می دهند تا نتیجه به 
کمیته های دیگر برود. ما همیشــه امیدوار بوده ایم و 
این بار هم ان شاءالله موفق می شــویم. دعا می کنیم 
که تلاش هایمــان نتیجه دهد.« طالبیــان ادامه داد: 
»معمولا ارزیابان پرونده ثبــت را می خوانند و برنامه 
مدیریتی را بررســی می کنند. موضوع پرونده بیشتر 
حفاظت و مدیریت است و ســوال مورد نظر ارزیابان 
یونسکو حول و حوش چگونی تعیین عرصه و حریم 
شهر، ســوابق تاریخی و نحوه حفاظت بود.« او درباره 
ساخت یک بیمارستان در داخل حریم بافت تاریخی 
یزد که مدت ها باعث اعتراض شــده بــود، موضوع را 
تمام شده دانست و گفت: »ســاخت این بیمارستان 
در گذشــته انجام شــده، اتفاق افتاده و دیگر کاری 
نمی شود کرد.« معاون سازمان میراث فرهنگی، صنایع 
دســتی و گردشــگری با این توضیح، درباره ضوابط 
بلندمرتبه سازی در حاشیه شهر یزد هم گفت: »اکنون 
در محدوده حریم 900 هکتاری بافت یزد حریم رعایت 
می شود و قطعا دیگر ساختمان بلندی ساخته نخواهد 
شــد. ولی خارج از این محدوده، بخش های مربوط به 
شهرداری، باید در شــورایعالی معماری شهرسازی 
بررسی شوند. در کل منطقه شهر یزد، با ساختمان های 
بلند و چنیــن مجموعه هایی قطعــا مخالفیم و فکر 
می کنیم به دلیل شرایط اقلیمی یزد بهتر است فقط در 
مرکز تاریخی سرمایه گذاری شود و خانه های تاریخی 
که هنوز احتیاج مرمت شود تا ظرفیت بیشتری ایجاد 
شود. برای ما مهم است که تلاش شود معماری یزدی 
هم به چنین مجموعه هایی سرایت کند. اتفاقا یکی از 
درخواســت های ما از وزارت راه و شهرسازی همین 
بوده و البته می دانیم که تمایل شخص وزیر هم به این 
است که الگوهای بومی توسعه پیدا کند.« او درپایان 
درباره ادامه ساخت وساز در تپه تاریخی کلگه زرین در 
دزفول و تصویب نشدن حریم این منطقه و همچنین 
درباره صدور مجوز کاوش در شرکت مناطق نفت خیز 
خرمکوشک که یک ماه پیش سه اسکلت اشکانی در 
آن پیدا شد، به »شهروند« اعلام کرد که این مسائل را 

حتما پیگیری خواهد کرد.

احمد توکلی جزییات گزارش مرکز دیده بان شفافیت را درباره واگذاری املاک نجومی اعلام کرد:

واگذاری های شهرداری؛ غیرقانونی، نامشروع و غیرمنصفانه

شهروند| نزدیک بــه 80 روز از افشاي اتهام واگذاري 
تخفیف دار املاك شــهرداري تهران به ۱80 نفر گذشته 
است. حالا وقتي سر کلاف را دنبال مي کني یک سوي آن 
به شوراي دوم شهر تهران با ریاست مهدي چمران مي رسد 
و یک ســر دیگر آن هم به مجموعه شــهرداري تهران. 
تازه ترین گزارش سازمان دیده بان شفافیت و عدالت نشان 
مي دهد که این واگذاري ها تا  سال 90 با دستور مستقیم 
شخص قالیباف بوده است اما بعدتر پاي تعاوني ها  به عنوان 
واسطه به ماجرا باز شده است تا مشکلات آیین نامه اي رفع 
شود؛ در شرایطي که شهردار تهران از همان ابتداي افشاي 
ماجرا ســکوت کرد و بعد هم در سیصدودومین جلسه 
شــورا گفت که درباره ۱9 مدیري که تخفیف گرفته اند، 
اطلاعي نداشته ام؛ حالا این طور که پیداست و احمد توکلی 
می گوید، او در یازدهمین روز شهریور، بعد از افشاي نامه 
سازمان بازرسي در سایت معماري نیوز در تماسي تلفني 
از احمد توکلي، رئیس سازمان دیده بان شفافیت و عدالت 
خواسته است تا این پرونده را بررسی کند و بعد هم تمام 
اطلاعات مربوط به ایــن واگذاري ها را در اختیار این نهاد 
قرار داده اســت: »شــهردار تهران به بنده گفت مدیونی 
اگر در بررسی های خود به من رحم کنی.«  در نهایت در 
گزارش نهاد دیده بان آمده است:»این اقدامات غیرقانونی، 
نامشروع و غیرمنصفانه باید بدون فوت، وقت تصحیح و 
جبران شود و متخلفان و کسانی که احتمالاً مجرم شناخته 
می شوند، به طور متناسب تأدیب یا مجازات شوند.« توکلی 
که پیشتر نماینده سابق مردم تهران در مجلس هفتم تا 
نهم بوده است، دیروز در نشســت خبري گزارش نهایي 
این بررسي ها را اعلام کرد: »نامه ای به امضای سربازرس 
سازمان بازرسی کل کشور مستقر در شهرداری در فضای 
مجازی منتشر شد. در این نامه فهرستی از نام و نشان ۱80 
نفر متشکل از مدیران ارشد و میانی شهرداری، چند عضو 
شورا، یک مسئول اجرایی، یک نماینده مجلس، یک مدیر 
ارشــد اداری در مجلس و تعدادی از کارکنان شهرداری 
آورده شده بود. این نامه حاکی از آن بود که خانه، آپارتمان 
و زمین عمدتا در مناطق اعیان نشین تهران در مناطق یک، 
دو، سه و 22 با تسهیلات و تخفیف های زیاد و تعجب آور 
به اشخاص مذکور واگذار شده است. متعاقب انتشار این 
نامه، شــهردار تهران در نامه ای به دادســتان کل کشور 
ضمن آن که اطلاعات نامه سربازرس سازمان بازرسی کل 
کشور را مخدوش دانست از قوه قضائیه خواست به موضوع 
رســیدگی کرده و در صورت اثبات تخلف یا جرم بدون 
اغماض برخورد کند. وی همچنین تصریح کرده بود که 
هیچ خط قرمزی برای مقابله با فساد قایل نیست.« به گفته 
توکلي، هیأت مدیره سازمان دیده بان شفافیت و عدالت با 
تشــکیل یک هیأت پنج نفره از کارشناسان حسابرسی، 
بازرسی و امور تعاونی ها بررسي موضوع را آغاز مي کند تا به 
صحت اطلاعات فهرست مذکور، ارزیابی نحوه واگذاری ها 
طی ســال های 8۷ تا 95 از حیث قانونی، دین و انصاف و 
کشــف تخلفات و جرایم احتمالی و شفاف سازی درباره 
فهرست دست پیدا کند. سه جلسه حضوري هم با شهردار 
تهران ترتیب داده شد تا در این باره توضیحاتي را ارایه کند: 
»ثمره این تــلاش دو ماهه اوایل هفته آینده برای مراجع 
قضائی و سایر مسئولان ذیربط ازجمله شهردار و رئیس 
شورا  ارسال می شود.« او مي گوید: »واگذاری های املاکی 
که صورت گرفته است اوایل به دستور شهردار به افراد بوده 
و سپس مشخص شــده این کار با آیین نامه ها همخوانی 
ندارد، چرا که فقط تعاونی ها مشمول دریافت این املاك 
بودند. این که املاك به صورت مستقیم به فرد فروخته شده 
و چه از طریق تعاونی ها به افراد واگذار شده است به هرحال 
نقض آیین نامه بوده و ایراد شرعی آن هم این گونه بوده که 
قانون در این مسأله نقض شده است.«  توکلی در رابطه با 
وضعیت خبرنگاری که این اسناد را برای نخستین بار فاش 
کرده، هم می گوید:»  اگر کسی سندی به دست می آورد 
که از بیت المال سوء استفاده شده جرم نیست مگر اینکه 
معلوم شود سند به کلی دروغ بوده و برای بردن آبروی افراد 
استفاده شده، من در این زمینه پیگیری هایی کردم اما آقای 
دادستان گفتند ایشان اتهامات دیگری هم دارند. اگر قرار 
باشد هر خبرنگاری سندی منتشر کرد با او برخورد شود 
دیگر کسی جرأت انتشار اســناد را ندارد.اگر من به جای 
قوه قضائیه بودم در ابتدا به این لیست رسیدگی می کردم 
و اموال حیف شــده را بر می گرداندم و بعد از آن خبرنگار 
را فرا می خواندم و می گفتم 56 نفر از کسانی که در لیست 
آمده واقعیت ندارند و چرا اسم این افراد منتشر شده است.«

نخستین جرقه تخلفات
سازمان دیده بان شفافیت و عدالت همچنین گزارش 
کاملي از بند به بند تخلفــات و جرم هایي که در واگذاري 
املاك صورت گرفته است در اختیار رسانه ها قرار داد که به 
خوبي وجود ابهام در این پرونده را نشان مي دهد. در ابتداي 
این گزارش توضیحاتي درباره مصوبه شــوراي دوم ارایه 
شده است: »در  سال ۱384 شورا ماده واحده ای را با عنوان 

»الزام شهرداری تهران به تهیه، ابلاغ و اجرای دستورالعمل  
ارایه خدمــات فرهنگی، اجتماعی، رفاهی و بهداشــتی، 
درمانی، تفریحی و ورزشی به کارکنان شهرداری تهران و 
شرکت های تابعه آن«، به تصویب رساند و به شهردار ابلاغ 
کرد.« این مصوبه بعد از طي مراحل اداري از سوي مدیرکل 
رفاه  منجر به تهیه »طرح جامع خدمات رفاهی کارکنان 
شهرداری تهران« و ابلاغ از ســوي شهردار شده است. در 
نهایت هم به موجب همین مصوبه ستاد ساماندهی امور 
مسکن کارکنان شهرداری تهران تشکیل و واگذاری ها آغاز 

مي شود. 
 اول ملك را انتخاب کردند و بعد 

عضو تعاوني شدند
در دومین بند این گزارش به نحــوه انجام واگذاري ها 
در دو صورت اشاره شــده است: »تا  ســال 90 با دستور 
مستقیم شهردار و از طریق ستاد ساماندهی امور مسکن، 
با انعقاد قرارداد بین سازمان املاك و مستغلات و اشخاص 
متقاضی انجام شده اســت. پس از آن، چون به این نکته 
توجه شد که واگذاری مســتقیم تخلف از دستورالعمل 
ابلاغی است، واگذاری های پیش گفته به شکل صوری از 
طریق دو تعاونی خاص منابع انســانی و حمایتی مدیران 
انجام می شده است. هر متقاضی درخواستش را به ستاد 
ساماندهی می فرستاد. ســتاد، زمین یا آپارتمان یا خانه 
ویلایی را برای واگذاری به فرد متقاضی در نظر گرفته ارزش 
فروش ملک، میزان تخفیف، مقدار پرداخت نقدی، تعداد 
اقساط و مدت تقسیط را تعیین و تصویب می کرده است. 
سپس به فرد مذکور به طور شفاهی اعلام می شده که در 
یکی از شرکت های تعاونی مورد نظر عضو شود و اقدام به 
خرید سهام مشخص شــده کند. در مرحله بعد، مصوبه 
ستاد با تعیین پلاك ثبتی ملک قابل واگذاری، برای اجرا 
به سازمان املاك و مســتغلات شهرداری که مدیرعامل 
آن عضو ســتاد است، ابلاغ می شد. ســازمان املاك طی 
قراردادی، ملک مورد نظــر را با اعمال تخفیف در قیمتی 
که توسط کارشــناس رسمی دادگســتری معلوم شده 
بود، به شــرکت تعاونی می فروخت. شرکت تعاونی هم بر 
اساس شرایط تعیین شده ستاد ملک را به متقاضی واگذار 
می کرد.« بر اساس این گزارش، قرارداد بین شرکت تعاونی 
و شخص متقاضی منعقد مي شــد؛ تعاوني هم 5 درصد از 
آورده را به عنوان »قدرالسهم« برداشته و باقی را به حساب 
ســازمان املاك واریز می کرد، بعد از پرداخت چک های 
اقساط در سررسید معامله واقعی بین تعاوني و فرد متقاضی 
شکل می گرفت: »تعاونی ملکی را که ستاد معین کرده بود، 
با قیمتی که به ظاهر از سازمان املاك مستغلات خریده، 
با شرایطی که به او ابلاغ شــده، به متقاضی معلوم شده از 
طرف ستاد می فروشد و به جای آن که سند به نام شرکت 
تعاونی زده شده باشد و به تبع، خودش به دفترخانه برود و 
سند را به نام خریدار بزند، از مالک واقعی )سازمان املاك و 
مستغلات شهرداری( می خواهد تا به دفترخانه برود و سند 
را به نام متقاضی کند و به جای آن که طرف معامله باشد 
و سود ببرد، واســطه گری می کند و قدرالسهم می گیرد! 
واضح است که این همان واگذاری مستقیم است که تعاونی 
به عنوان واســطه عمل می کند و حق العمل را نیز به اسم 
قدرالسهم دریافت می کند.« در بند 3 نیز به تعیین نحوه 
واگذاري با تصویب »کمیته واگذاری خانه های سازمانی« 
اشاره شــده: »جدولی از سقف تخفیف به افراد در سطوح 
مختلف اداری را به تصویب می رســاند که میزان تخفیف 
آن با افزایش مرتبه ســمت افراد افزایش می یابد.« اما در 
عمل تخفیف براي برخي بسیار بیشــتر از میزان مندرج 
شــده در جدول در محدود ۷ تا 50 درصــد بود؛ بنابراین 
گزارش اخیر نشــان مي دهد که از فهرست منتشر شده، 
۱۱0 ملک به مساحت  ۱۷0۱8 متر مربع عمدتا در مناطق 
مرفه نشین شمال و شمال غرب )مناطق ۱، 2، 3، 22( به 

۱22 نفر منتقل شده است. همچنین ارزش فروش ۱08 
واگذاری در مجموع به قیمت کارشناســی 82.5 میلیارد 
تومــان )825،۱۱6،408،485 ریال( و کل تخفیف داده 
شــده 24.3 میلیارد تومان )242.95۷.04۱.88۷ ریال( 

بوده است. 
اختلاط مرجع وضع و اجرا

بر اســاس مواردي که در بند 6 گــزارش درباره مصوبه 
شورا در تفویض اختیار تهیه، ابلاغ و اجرای دستورالعمل 
به صورت یک جا به شــهرداری ســپرده آمده »تصویب 
آیین نامه های پیشنهادی شهرداری« تنها براساس رأي 
شوراهای شهر است؛ بنابراین »شهرداری نمی تواند رأسا 
نســبت به تصویب آیین نامه ای اقدام کند که اســتقلالاً 
موجد حق و تکلیف و متضمن انتقــال و واگذاری اموال 
عمومی در اختیار شهرداری باشــد.« و در اینجا اختلاط 
مرجع وضع و اجرا با یکدیگر است که سرآغاز امتیازطلبی 
و فساد در هر جا، ازجمله شــهرداری است. در بند ۷ این 
گزارش به تصمیم مغایر قانون شورا در تفویض اختیار در 
این مورد به شهرداري اشاره شده است: »البته وقتی مصوبه 
شورا پس از طی مراحل قانونی ابلاغ شده باشد، اجرای آن 
وظیفه شهرداری اســت ولی این امر اولا منافاتی با خلاف 
قانون دانستن چنین مصوبه ای ندارد؛ ثانیا رافع مسئولیت 
شهرداری در محتوای آن نخواهد بود.«  بند 8 هم با فرض 
قانونی شمردن دستورالعمل یا آیین نامه اشاره شده که در 
عمل همین مصوبه هم رعایت نمی شده است: »هدف از 
تصویب طرح، تأمین مسکن برای تمامی همکاران فعلی 
و آتی شهرداری و پرسنل این نهاد است؛ بنابراین ستادی 
که برای اجرای مصوبه تشکیل شده است، به هیچ عنوان 
صلاحیت تصمیم گیــری واگذاری ملک بــه افراد خارج 
از شــهرداری را نداشــته اســت؛ در حالی که تعدادی از 
دریافت کنندگان مذکور در فهرست منتشر شده، از افراد 
بیرون از شهرداری هستند. به عنوان مثال می توان از یک 
مدیر ارشــد اجرایی یاد کرد که آپارتمــان 299.88 متر 
مربعی واقع در نیاوران، با قیمت کارشناسی ۱.8 میلیارد 
تومان، با 525 میلیون تومان تخفیف به وی واگذار شــده 
است. به موجب جزء )5( بند )د( این دستورالعمل، تخفیف 
یا تقســیط در هزینه های مربوط به ساخت وساز که باید 
به شهرداری پرداخت شود، مجاز شناخته شده است که 
هیچ دلالتی بر امکان واگذاری خانه و آپارتمان با تقسیط 
و تخفیف به افراد ندارد. همچنین به موجب جزء )ه( این 
دستورالعمل، مشمولین این طرح، صرفا تعاونی ها هستند 
نه افراد؛ بنابراین به طور کلــی، واگذاری به افراد هر چند از 
کارکنان شهرداری بوده باشد، قانونی نبوده است؛ بنابراین 
تمام واگذاری ها به اشــخاص، از کارکنان شــهرداری یا 
بیرون آن، به استناد این مصوبه، وجاهت قانونی ندارد. در 
بند 2 نشان داده شــد که واگذاری های موصوف از طریق 
دو شرکت تعاونی منابع انسانی و حمایتی مدیران، صوری 
بوده است و در اصل همان واگذاری به افراد است، به همین 
دلیل تمامی آنها از نظر قانونی ناموجه است.« از سوي دیگر 
براساس قانون فروش اموال شهرداری باید از طریق مزایده 

کتبی باشد اما در این موارد صورت نپذیرفته است. 
توجیهات شهرداري وجاهت قانوني ندارد

هفته گذشــته وقتي شهردار به شــورا آمد، از چندین 
بند قانوني هیأت وزیران، مجلس و شــورا نام برد و گفت 
که واگذاري ها براین اســاس بوده اما گــزارش اخیر، این 
توجیهات را فاقد وجاهت قانوني دانسته است: »ماده )44( 
»آیین نامه استخدامی شــهرداری های کشور« مصوب 
8۱/۱2/۱4 هیأت وزیران است و حداکثر چیزی که از آن 
قابل برداشت است، این است که صراحت قانون، »کمک 
به امور تعاونی مسکن« اســت، نه کمک به برخی از اعضا 
به طور انفرادی و ویژه. ثانیا کمک تعاونی به اعضا نیز باید 
طبق مقررات و اساسنامه تعاونی باشد. در بررسی ها معلوم 

شــد که در دو تعاونی منابع انسانی و حمایتی مدیران  که 
اکثر واگذاری های موصوف، به ظاهر از طریق این دو انجام 
گرفته است، مفاد اساســنامه و مقررات مرتبط با بخش 
تعاون دراین حوزه رعایت نشده اســت.« ماده )2( قانون 
ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن و ماده 4 قانون 
نحوه ایجاد تسهیلات رفاهی برای کارکنان دولت از موارد 
دیگر استنادات است، درحالي که این موارد: »کلا راجع به 
واگذاری زمین اســت که برای »حمایت از تولید و عرضه 
مسکن برای گروه های کم درآمد« و »آنان  که فاقد زمین 
یا خانه هستند« نه واگذاری آپارتمان و خانه در ولنجک، 
نیاوران و آجودانیه به مدیران ارشد در شهرداری و بیرون 

آن!«
مستند دیگر شهرداری، ماده )۱۷( قانون بخش تعاونی 
مصوب ۱3۷0 است اما گزارش سازمان دیده بان اشکالات 
زیادي به آن وارد دانســته؛ ازجمله اینکه »براساس قانون 
موخر  سال ۷5 »معاملات شهرداری از رقمی به بالا، باید 
به تصویب شورا برسد ولی شورا می تواند انجام معاملات 
را تا میزان معینی با رعایت آیین نامه معاملات شهرداری 
به شــهردار واگذار کند. این میزان در آخرین اصلاحات 
آیین نامه معاملات مبلغ 200 میلیون تومان تعیین شده 
اســت. شــهرداری مجاز بوده تنها معاملات پایین تر از 
200 میلیون را خودش انجام دهد، چون ارزش تمام املاك 
واگذارشده از این مبلغ بیشتر بوده است، تصویب شورا لازم 
بود. البته شهردار با مجوزات قانون دیگری معاملات بسیار 

سنگین تری هم انجام می دهد.«
 مسئولیت واگذارکنندگان املاک 

و دریافت کنندگان آن 
حالا براســاس آنچه که حقوقدانان دیده بــان دراین 
گزارش اعلام کرده انــد، هر دوگــروه واگذارکنندگان و 
دریافت کنندگان مسئولیت هایي به سبب نقض قوانین 
و مقررات قانونی دارند و از ســه جهت مشــمول عناوین 
مجرمانه قانونی قرار مي گیرند که البته بررسي دقیق آن 
به عهده بررسي هاي قضائي است: ۱- »اهمال یا تفریط در 
تضییع اموال عمومی«، موضوع ذیــل ماده )598( قانون 
مجازات اســلامی. 2- »تحصیل مال ازطریق نامشروع« 
موضوع قانون تشدید مجازات مرتکبین اختلاس، ارتشا و 
کلاهبرداری مصوب ۱36۷، درمواردی که واگذارکنندگان 
املاك، خود نیز از دریافت کننــدگان این املاك بوده اند، 
مثلا دو مدیر عضو ســتاد یکی آپارتمانی به مســاحت 
۱64/58 مترمربع درظفر و دیگری آپارتمان به مساحت 
229/33 مترمربــع در فرمانیه را به قیمت کارشناســی 
به ترتیب 855 میلیون تومــان و 2 میلیارد و500 میلیون 
تومان را با تخفیــف 300 و 200 میلیون تومان می خرند. 
3- »نقض قانون منع مداخله کارمندان دولت و شهرداری ها 
درمعاملات دولتی و کشوری« که براساس مفاد آن، آن عده 
از واگذارکنندگان املاك شهرداری که خود یا بستگان آنان 
به شرح فوق، وارد معامله با شهرداری شده اند، مشمول این 
عنوان مجرمانه نیز هســتند.« حالا براساس این گزارش، 
برخي از دریافت کنندگان به لحاظ سِــمَت اداری شــان، 
مسئولیت کیفری نیز خواهند داشــت: »دو مدیر ارشد 
شــهرداری به ترتیب در ولنجک و نیاوران آپارتمان هایی 
به مســاحت های 220 و 220/۱3 مترمربع با 50 درصد 
تخفیف دریافت کرده اند. مبالغ تخفیف به ترتیب 5۱۷ و 

803 میلیون تومان بوده است.«
مسئولیت شورای دوم به ریاست چمران

گزارش اخیر نشــان مي دهد از 5 عضوي که اسمشان 
داخل لیست بود: »دو مورد از واگذاری انجام شده یکی در 
اسفند ۱394 )پیش از بازرســی از املاك در ۱395( اقاله 
شده و ملک به شهرداری بازگردانده شــده است. دومی 
در تیر 95 اعلام انصراف شــده و در مرداد اقاله شده است 
)پیش از انتشار فهرست(. در سومی، اگرچه آغاز واگذاری 
به زمان کارمندی این عضو شورا، در شهرداری بازمی گردد، 
واگذاری در دوره عضویت وی در شــورای شــهر به انجام 
رسیده اســت. مورد چهارم به قصد تقدیر از قهرمانی این 
عضو، با تصویب شورای شهر بوده است. در پنجمین مورد 
ادعایی، دلیلی مبنی بر واگذاری ملک یافت نشــد، اما در 
کل اعضای شورای دوم از جهت تفویض اختیار غیرقانونی 
به شهرداری و نیز اعضای شورای ادوار بعد از جهت ترك 
نظارت برعملکرد شهرداری در این زمینه، وظیفه قانونی 
خویش را به درســتی انجام نداده انــد و از این رو، از جهت 
تقصیر یا حداقل قصور در انجام وظایف، مسئولیت مدنی در 
قبال تضییع حقوق و اموال عمومی دارند و دریک صورت 
نیز ممکن است طبق قانون، مسئولیت کیفری متوجه آنان 
باشد.« در بندهاي آخر گزارش دیده بان تأکیده شده است: 
»این اقدامات غیرقانونی، نامشروع و غیرمنصفانه که عملا 
به رواج روحیه امتیازطلبی، اشرافی گری و دوری از مردم 
دامن می زند، باید بدون فوت، وقت تصحیح و جبران شود 
و متخلفان و کسانی که احتمالا مجرم شناخته می شوند، 

به طور متناسب تأدیب یا مجازات شوند.«

گزارش

  واگذاری ها تا  سال ۹0 با دستور مستقیم شهردار تهران بوده است        کل تخفیف داده شده 24 میلیارد و 300 میلیون تومان است

روي خط خبر

سخنگوی وزارت بهداشت:  

برای تأمین بودجه »طرح تحول« 
نگذارند کارد به استخوانمان برسد

شهروند| بدهی بیمه ها به نظام سلامت آن قدر 
زیاد شده و بیمارســتان ها و داروخانه ها آن قدر 
بی پول شده اند که صبر مسئولان وزارت بهداشت 
لبریز شد. بعد از صحبت های اخیر وزیر بهداشت 
درباره بدهی ۱0 هزار میلیارد تومانی سازمان های 
بیمه گر و گلایه های فراوان او از مســئولان این 
سازمان ها، حالا نوبت به قائم مقام وزیر بهداشت 
رسیده است. او که دیروز نشست خبری اش را در 
نمایشگاه مطبوعات برگزار کرد، برخی بحث های 
مطرح شــده در این زمینه را انحرافی دانســت: 
»درحال حاضر موضــوع اصلی که تحمل مان را 
در بیمارســتان ها به مراحل پایانی خود رسانده، 
این است که براساس قانون، سازمان های بیمه گر 
موظف هستند تا 60 درصد صورت حساب های 
فرستاده شده از بیمارستان ها را در همان روز به 
صورت نقدی تحویل دهند و 40 درصد باقیمانده 
را تا ســه ماه بعد پرداخت کنند، اما اکنون شاهد 
هســتیم که نه تنها این اتفــاق نمی افتد بلکه تا 
همیــن امروز ۱0 هــزار و 2۷0 میلیــارد تومان 
سند رســیدگی شده در ســازمان های بیمه گر 
وجود دارد و 30 هزار میلیارد هم سند بین راهی 
داشته ایم. در عین حال سازمان تأمین اجتماعی 
تنها ۱600 میلیارد تومان بابت  ســال 94 به ما 
بدهــی دارد. بنابراین موضوع اصلــی ما در این 
مقطع پرداخت مطالباتی است که به تأخیر افتاده  

است.« 

 اهدای کارت خبرنگار افتخاری 
به 5 داوطلب در غرفه »شهروند«

شهروند| 5 عضو جوان جمعیت هلال احمر 
با حضور در غرفه روزنامه شهروند کارت خبرنگار 
افتخاری و لوح تقدیــر دریافت کردند.به گزارش 
پایگاه اطلاع رســانی بیســت و دومین نمایشگاه 
مطبوعــات، این 5 نفر طی ســال گذشــته در 
زمینه اطلاع رســانی داوطلبانه حوزه های صلح و 
بشردوســتی فعالیت کرده اند.گفتنی است، لوح 
تقدیر این 5 نفر توسط هادی حیدری، مدیر هنری 

روزنامه شهروند اهدا شد.

رعد و برق، خط 5 متروی تهران را از 
سرویس خارج کرد

ایســنا|  پس از بارندگی عصر دیروز در تهران، 
مدیر روابط عمومی شــرکت بهره بــرداری مترو از 
خسارت به سیستم برق رســانی خط 5 مترو بر اثر 
رعدوبرق و از سرویس خارج شدن قطارهای این خط 
خبر داد. »احسان مقدم« با اعلام خبر قطع ارتباط 
متروی تهران- کرج، گفت: »به دلیل وقوع رعدوبرق 
و بارش شــدید باران، کابین های قطار سریع السیر 
تهران- کرج از سیســتم خارج شده و تا اصلاح این 
مشــکل حمل ونقل در خط 5 انجــام نمی گیرد.« 
خط 5 مترو تهران از ایستگاه صادقیه تهران آغاز و 
تا گلشــهر کرج ادامه دارد. پس از بارندگی شدید و 
رعد و بــرق دیروز درتهران، ســاعت ۱8 این خط از 
دسترس خارج شد که ساعتی بعد تلاش مهندسان و 

کارشناسان مترو برای رفع نواقص آغاز شد.
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آگهی ثبتی

آگهی ثبتی آگهی ثبتی

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی

خواهــان ســازمان نوســازی و بهســازی 
شهرداری شهرکرد با مدیریت اکبر شاهوردی 
دادخواستی به طرفیت خواندگان ۱- نصرت 
طاهرپــور دهکــردی فرزند خدامــراد و 2- 
اشــرف طاهر پور دهکردی فرزنــد خدامراد 
و 3- غلامرضــا طاهرپــور دهکــردی فرزند 
خدامراد و 4- رقیه سلیمانی سامانی فرزند... 
و 5- مریم طاهرپور دهکردی فرزند خدامراد 
و 6- محمــد طاهرپور دهکــردی خدامراد و 
۷- علیرضــا طاهرپور دهکــردی خدامراد و 
8- زهرا طاهرپور دهکــردی فرزند خدامراد 
و 9- جمشــید مظفری وانانی فرزند قربانعلی 
به خواســته الزام به تنظیم سند رسمی ملک 
و مطالبه خســارت دادرســی تقدیم دادگاه 
های عمومی شهرســتان شهرستان شهرکرد 
نموده که جهت رســیدگی به شعبه 8 دادگاه 
عمومی حقوقی شهرســتان شهرکرد واقع در 
اســتان چهارمحال و بختیاری- شــهرکرد- 
خیابان آیت اله کاشــانی ارجاع و به کلاســه 
95099838۱0800338 ثبــت گردیده که 
وقت رســیدگی آن ۱395/09/2۱ و ساعت 
۱2:00 تعیین شــده اســت. به علت مجهول 
المکان بــودن خوانده/ متهم و درخواســت 
خواهان/ شــاکی و به تجویز مــاده ۷3 قانون 
آئین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در 
امور مدنی و دســتور دادگاه مراتب یک نوبت 
در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود 
تا خوانــده/ متهم پس از نشــر آگهی و اطلاع 
از مفــاد آن به دادگاه مراجعــه و ضمن اعلام 
نشانی کامل خود نســخه دوم دادخواست و 
ضمائم را دریافــت و در وقت مقرر فوق جهت 

رسیدگی حاضر گردد.

دفتر شعبه هشتم دادگاه عمومی )حقوقی( 
دادگستری شهرستان شهرکرد

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان/ شاکی ســازمان بهسازی و نوسازی شــهرداری شــهرکرد با مدیریت اکبر شاهوردی 
دادخواستی به طرفیت خوانده/ متهم غلامرضا رحمانی به خواسته مطالبه خسارت دادرسی و الزام 
به تنظیم ســند رسمی ملک تقدیم دادگاه های عمومی شهرســتان شهرستان شهرکرد نموده که 
جهت رسیدگی به شعبه 9 دادگاه عمومی حقوقی شهرســتان شهرکرد واقع در استان چهارمحال 
و بختیاری- شهرکرد- خیابان آیت اله کاشــانی ارجاع و به کلاسه 95099838۱0900355 ثبت 
گردیده که وقت رسیدگی آن ۱395/۱0/0۱ و ســاعت 09:00 تعیین شده است. به علت مجهول 
المکان بودن خوانده/ متهم و درخواست خواهان/ شــاکی و به تجویز ماده ۷3 قانون آیین دادرسی 
دادگاه های عمومــی و انقلاب در امور مدنی و دســتور دادگاه مراتب یک نوبــت دریکی از جراید 
کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده/ متهم پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه 
و ضمن اعلام نشانی کامل خود نســخه دوم دادخواســت و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق 

جهت رسیدگی حاضر گردد.
مدیر دفتر شعبه ۹ دادگاه عمومی حقوقی شهرستان شهرکرد- حسن زاده

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی
خواهان سازمان نوسازی و بهسازی شهرداری شهرکرد با مدیریت مهندس اکبر شاهوردی با وکالت رمضان رئیسی 
دادخواســتی به طرفیت خواندگان مینا کریم زاده و فاطمه محمدیان و کریم محمدیان و بهجت محمدیان و وحید 
محمدیان و حمید محمدیان و فرنگیس خادمی و موسی محمدیان و رحمان محمدیان و مجید محمدیان و مهرانگیز 
خادمی و میمنت محمدیان و پریسا محمدیان و زهرا محمدیان و زهره محمدیان به خواسته مطالبه خسارت دادرسی و 
الزام به تنظیم سند رسمی ملک تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان شهرستان شهرکرد نموده که جهت رسیدگی به 
شعبه ۱0 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان شهرکرد واقع در استان چهارمحال و بختیاری- شهرکرد- خیابان آیت اله 
کاشانی ارجاع و به کلاسه 95099838۱۱000335 ثبت گردیده که وقت رسیدگی آن ۱395/۱0/0۷ و ساعت ۱۱:00 
تعیین شده است. به علت مجهول المکان بودن خواندگان و درخواست وکیل خواهان و به تجویز ماده ۷3 قانون آیین 
دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی 
می شود تا خوانده/ متهم پس از نشر آگهی و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم 

دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد.

مدیر دفتر شعبه 10 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان شهرکرد- مجتبی ذوالفقاری
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